
UNF Aarhus Generalforsamling 2023
Den 21. Marts 2023, kl. 18.00

Generalforsamlingen var indkaldt til kl. 18.00, men grundet forsinket udbringning af mad, måtte den

udskydes til kl 18.25.

Følgende foreningsmedlemmer er til stede: SSM, SIHA, JMA, CN, SIMO, EDNA, GUN, PAA, ULV, MALY,

MKB, FOE, NV.

1. Valg af dirigent
Bestyrelsen ønsker at indstille SSM.

SSM er valgt som dirigent ved fredsvalg.

SSM underholder efter hver generalforsamlingspunkt med vittigheder produceret af ChatGPT.

2. Valg af referent
Bestyrelsen ønsker at indstille JMA.

JMA er valgt som referent ved fredsvalg.

3. Valg af to stemmetællere
Følgende medlemmer ønsker at stille op som stemmetællere: GUN, MALY

GUN og MALY er valgt ved fredsvalg.

4. Godkendelse af dagsordenen
Generalforsamlingen er rettidigt indkaldt, og indeholder de forventede punkter.

SSM noterer at foreningens regnskab for 2022 ikke er blevet vedhæftet ved indkaldelsen. ULV noterer at

bogføring er udført, men et regnskab er ikke udarbejdet.

Dagsordenen er godkendt uden nogen kommentarer.



5. Formanden aflægger beretning for det forgangne år samt visioner for det kommende
år
Afgående formand NV beretter:

Han synes det har været et fint år, men aktivitetsniveauet kan desværre endnu ikke hamle op

med foreningens liv før COVID-19 krisen.

Der er en god mængde arrangementer, men der har været et lavt deltagerantal, hvilket har

resulteret i nogle aflyste foredrag. Han opfordrer den kommende bestyrelse til at forbedre denne

situation.

Der har foregået et seriøst fokus på frivilliglivet, som måske er taget til ekstremer ved visse

investeringer.

Året har givet erfaring med at søge penge og samarbejde med andre institutter, hvilket har givet

bredere rammer for at formidle om naturvidenskab.

Foreningen har mange finansielle midler at trække på, og en masse dejlige frivillige, nye som

gamle.

Den nye bestyrelse må gerne være mere kreativ med at anskaffe nye frivillige, og fokusere på at

reducere irritationspunkter.

Han vil gerne se genoprettelse af workshops og undervisningsforløb, hvilket foreningen har

tilbudt inden COVID-19, men disse tilbud er forfaldet de seneste år.

Yderligere forventer han at det måske ikke bliver den sjoveste generalforsamling, men

understreger at foreningen sagtens kan overleve de problemer der bringes på banen i dag, og de

konflikter der måske opstår.

Ellers takker NV de frivilliges arbejde gennem det seneste år og ser frem til det kommende år.

6. Kassereren fremlægger regnskabet og giver en økonomisk statusberetning
ULV præsenterer regnskabet for 2022.

● Der forekom nogle uforklarlige indtægter fra UNF Danmark, hvor der ikke blev informeret om år

og formål med overførslen.



● Yderligere, da UNF Roskilde lukkede ned, fik UNF Aarhus en andel af deres kapital. UNF Aarhus

havde tidligere foræret noget opstartskapital til UNF Roskilde ved deres opstart.

● Der har været mange kontingentoverførsler hvor der har manglet information om disse var

personlig.

● Medlemsblanketten blev ikke opdateret efter UNF Aarhus generalforsamlingen 2022, hvor

kontingentet blev mindsket, hvilket resulterede i nogle uheldige salg ved en for høj pris.

● ULV opfordrer den nye bestyrelse at opsplitte punkter for forplejning, for at klargøre mængden

der går til bestyrelsen, i modsætning til resten af foreningen.

● Matematisk Kantine har tidligere indsendt fælles fakturaer for hele perioden, hvor formålet

(foredrag, osv.) ikke stod klart. Fremover vil de sende mere specifikke kvitteringer.

● Sport og fritid kræver nu at foreninger er del af Aarhus Ungdoms Fællesråd.

● Småanskaffelser er et af de største punker, med næsten 60.000 kr i udgifter. Dækker over

Soundbox, køkkenudstyr og seks dyre opbevaringskasser.

● Opbevaringskasserne var til i alt 40.000 kr. Med 10 års garanti. Disse var eksklusivt dækket af

DUF-midler søgt til formålet at købe kasserne.

● Resultatet er på 38.000 kr i positivt, hvilket måske er misvisende, givet de to underlige former for

indtægt. Uden disse indtægtskilder ville foreningen have haft et lille underskud, hvilket ellers var

håbet.

● Foreningen burde tilstræbe (ligesom de sidste 5 år) at reducere dens egenkapital, givet at der er

ingen grund til at have 290.000 kr på kontoen.

ULV konkluderer at året har været mere aktivt end det forrige år.

ULV konkluderer at givet at der ikke er skrevet en rapport, er der altså ikke et regnskab at godkende.

ULV foreslår, at generalforsamlingen godkender bogføringen, der udarbejdes en regnskabsrapport

efterfølgende, og UNF Aarhus generalforsamling 2024 godkender 2022 regnskabet bagud.

Spørgsmål til fremlæggelsen:

● SIMO: Har der været indtægter fra gymnasier? ULV: Ja, dette var inkluderet i indtægter fra UNF

Danmark.

● GUN: Er der risiko for at medlemsindtægter er blevet dobbelt bogført?: ULV: Nej. De individuelle

salg er bogført klart, der er bare ikke noteret hvad der er blevet solgt. Der har været salg over

både mobilepay og kontant.



FOE påpeger at ekstraordinær generalforsamling med blot et enkelt punkt kan gøres online.

SIHA noterer, at revisorerne gerne vil diskutere nogle punkter angående, hvordan regnskabet skal gøres

fremover.

7. Revisorerne fremlægger deres kommentarer til regnskabet
De interne revisorer for regnskabsåret 2022 var SIHA og SSM. De er begge erfarne med revisorposten,

og SSM specielt har meget erfaring med kassererposten. SIHA præsenterer.

SIHA forklarer revisorernes opgave:

1. Tjekker at regnskabet (bogføringen og balancen) er sammenhængende; altså at der ikke er

uforklarligheder.

2. Tjekker at hver individuel bilag og overførsel er fyldestgørende og korrekt. UNF Aarhus modtager

generelt få bilag, og derfor gennemtjekkes næsten alle bilag og overførsler, men i større

foreninger ville man nok udføre stikprøver.

3. Tjekker om midler er blevet brugt hensigtsmæssigt og til at fremme foreningens formål.

SIHA noterer, at der har været manglende kommunikation om, hvad der menes med et regnskab. Når

revisorerne snakker om årsregnskab, menes der en rapport over regnskabsteknik, udgifter og indtægter.

Revisorerne har ikke modtaget et regnskab i denne form. Yderligere kritiseres det, at regnskab ikke er

blevet udsendt med dagsordenen for generalforsamlingen. Dog har revisorerne haft mulighed for at

gennemtjekke alle bilag og transaktionerne foretaget i 2022.

Overordnet hænger bogføringen sammen, dvs. hænger kontiene, bilagene og transaktionerne sammen.

Dog kunne visse punkter afklares bedre.

SIHA har nogle kritikpunkter til foreningens brug af penge, og præsenterer nogle tanker om hvordan

UNF Aarhus burde bruge penge:

● Der er en masse politikker som dækker UNF Aarhus. UNF Danmark skriver mange politikker for

dem selv og for hvordan de gerne vil have lokalforeningerne til at fungere. Specielt relevant for

diskussionen har de skrevet en politik om hvordan man burde penge. Det er revisors indtryk at

UNF Aarhus historisk har fulgt disse politikker, og at foreningen burde fortsætte med dette indtil

der kommer en eksplicit beslutning og udmeldelse fra bestyrelsen om at gøre noget andet. SSM



anbefaler dog at man generelt burde følge UNF Danmarks politikker, for at gøre det enklere at

være frivillig; så kan små punkter justeres til lokalforeningens situation.

● SIHA synes at disse politikker burde gælde uanset hvor midlerne kommer fra, og hvilket formål

midlerne har. Ifølge UNF Danmarks politik er prisen på mad inklusive både drikkepenge og

leveringsomkostninger, hvilket er overskredet på enkelte udlæg.

● Bilag dokumenterer, hvilke udgifter der forekommer i foreningens drift, og det er vigtigt at huske

de vigtige oplysninger. Ved forplejning burde antallet af personer, der spiser, dokumenteres, da

det vigtigt for at tjekke om der er forekommet frås, og om prisen overgår beløbsgrænsen. Det er

specielt brugbart hvis der er købt i supermarkedet.

● Kontoplanen er en oversigt over hvordan penge er brugt. I 2022 har dette ændret sig væsentlig,

og det har været besværligt at sammenligne forbrug med forrige år. Kontoplanen har ikke været

opdelt efter typen af aktivitet, fx om der var tale om administrativt, fagligt eller socialt. Revisorerne

lægger op til at omstrukturere til at inddele efter foreningens aktiviteter, som det tidligere har

været gjort.

GUN mener at lokalforeningen ikke er underlagt UNF Danmarks politikker. Lokalforeningen burde melde

hvilke politikker der følger.

ULV noterer at DUF vurderer hvert individuelt sponsorat, med budget og formål, og at købet af kasserne

er noget de kan stå indenfor. Der er ingen måde at brugen af midler er overraskende for DUF.

ULV noterer, at inden hævelsen af UNF Danmarks beløbsgrænse var UNF Aarhus' bestyrelsen fleksibel

med beløbsgrænsen, da lokalforeningen selv undersøgte mulige alternative beløb.

Herefter følger en diskussion om godkendelse af regnskabet:

● SIHA: Der mangler noget samarbejde mellem revisorerne og kasserer, før revisorerne indstiller

regnskabet til godkendelse.

● ULV: Noterer at der ikke stilles høje krav til foreningers regngskaber, og beretningsrapporten er

udover disse krav. Han ville foretrække at lægge ressourcer andre steder. Hans prioriteter er at

formålene er overholdt og der ikke er stjålet midler.

● SIMO: Det virker som om der er brugt penge der gerne måtte bruges, og at der er for mange

egenkapital. Ville dog fortrække at regnskabsrapporten eksisterer, så det er klart for den almene

frivillig og eksterne partnere hvordan foreningen anvender deres midler.

● CN: Syntes også det er vigtigt, men har ikke behov for en fuld syv siders regnskab; blot

kontooversigten og underskrifter.



● ULV: Der er ikke nogen af UNF Aarhus' eksterne partnere, som har krævet et godkendt

regnskab. Han foreslår en mulig vedtægtsændring for 2024, så dagsordenen ændres til at

regnskabet ikke behøves godkendes. Statusberetning ved generalforsamlingen er en god idé at

gøre.

● GUN: Den eneste grund til at regnskabet godkendes er fordi det står i generalforsamlingens

dagsordenen.

● SIHA: Det ville være mistænkeligt at ændre regnskabsmetoden fordi at regnskabet ikke er færdigt

for 2022.

● SIHA: Foreslår at regnskabet ikke skal godkendes i dag, at generalforsamlingen beslutter at dette

behandles til en ekstraordinær generalforsamlingen, og at revisorerne går i nær dialog med

kasseren.

● ULV: Hvilke krav er tilstrækkeligt ift. regnskab.

● SSM: Revisorerne har en forventning til disse krav, baseret på deres erfaring med tidligere års

regnskab.

● SIMO: UNF Danmark foretrækker at modtage et regnskab fra lokalforeningerne, men

lokalforeningerne har ingen forpligtelser til dette.

● ULV: Vil gerne have en uddybende liste af krav til regnskabet.

● SIHA: Givet at der ikke er nogle nedskrevet regnskabspraksis, så burde der antages at

regnskabspraksisen er hvad der er blevet gjort i de sidste 25 år.

● SIHA: Vil specifikt gerne se resultatopgørelsen, balancen og underskrifter. Hvad foreningen er, og

hvem er i bestyrelsen. Vil også gerne se en beretning, som inkluderer store udgifter.

Regnskabspraksis (som kan kopieres fra tidligere år.) Dertil anser han ikke dette som en opgave,

der tager lang tid.

● SIMO: Når man skriver under på et regnskab, skal man skrive under på at man står inde for

vigtige punkter, ikke nødvendigvis at man forstår regnskabspraksis.

● GUN: Ud fra vedtægter ser det ud til at regnskabet ikke kan godkendes, da regnskabet skal være

klar og underskrevet inden generalforsamlingen. Yderligere har revisorerne heller ikke revideret

regnskabet. Det er under ingen omstændigheder muligt at leve op til vedtægterne.

● ULV vil gerne have konkrete eksempler på mangler.

● SSM: Revisorerne har ikke set det endelige regnskab, og har ikke set det dokument som skulle

underskrives og præsenteres på generalforsamlingen. Kontoplanen har ikke været

sammenlignelig med forrige år, og der har ingen hjælp været i at tolke forskellen fra år til år. Har

modtaget en balance fra bogføringssystemet hvor startbalancen ikke har passet overens med

slutbalancen for forrige år. Der er ikke modtaget dokumentation for beholdningen af



pengekassen. Flere større posteringer med regnskabstekniske fejl og uklarheder. En indtægt blev

dobbelt bogført for både 2021 og 2022. Forplejning er ikke bogført konsekvent. Visse

bogføringspunkter er kombineret på en uhensigtsmæssig måde, bl.a. en indtægt fra UNF

Danmark som ligger under gymnasie indtægter.

Revisorerne indstiller at udskyde behandlingen af regnskabet, og forventer inden for et par måneder at

kunne afholde en ekstraordinær generalforsamling med formål at godkende et revideret regnskab. SSM

foreslår at udskyde diskussionen af krav til regnskab til efter generalforsamlingen, da dette ikke virker

relevant for størstedelen af de tilstedeværende.

8. Godkendelse af det reviderede regnskab
Det besluttes ved konsensus, at regnskabet ikke kan godkendes.

Givet at regnskabet ikke kan godkendes under generalforsamlingen er der flere forslag til hvordan dette

skal løses:

● (A) At generalforsamlingen godkender bogføringen, der udarbejdes en regnskabsrapport

efterfølgende, og UNF Aarhus generalforsamling 2024 godkender 2022 regnskabet bagud.

● (B) At en ekstraordinær generalforsamling i 2023 godkender rapporten.

● (C) Generalforsamling giver kommende bestyrelse myndighed til at godkende regnskabet.

Diskussion:

● SSM: Det naturlige at gøre i situationen er at et nedstemt regnskab bliver taget op på en

ekstraordinær generalforsamling.

● SIHA: Foreslår at punktet ikke bør lukkes inden der er godkendt en handlingsplan.

● ULV: Ville foretrække (A).

Efter en længere diskussion om stemmeprocedure konkluderes det at der bliver stemt samtidig på alle

tre forslag, på samme stemmeseddel, hvor hver person skriver ja/nej/blankt for hver mulighed. Den med

flest ja stemmer bliver valgt, såfremt at denne har over 50% ja stemmer.

Resultat: 13 afgivet, 2 ugyldige.

● A: 1 ja, 8 nej, 2 blank

● B: 10 ja, 0 nej, 1 blank

● C: 5 ja, 6 nej, 0 blank



B er valgt.

9. Fastsættelse af næste års kontingent
Den afgående bestyrelse indstiller 50 kroner, ligesom sidste år.

Ingen andre forslag.

Forslag vedtaget.

Pause fra kl. 20:34 til kl. 20:50. Under pausen forlod PAA generalforsamlingen.

10. Valg af 5-7 bestyrelsesmedlemmer
MALY tror at den nye bestyrelse går ind i en meget spændende periode med at genoprette nogle

spændende aktiviteter.

Følgende medlemmer stiller op til bestyrelsen: SIMO, EDNA, ULV, MKB, FOE, NV.

Folk fortæller lidt om sig selv:

● ULV: Opfordrede til mere kage til foredrag, hvilket der har været.

● MKB: Vil gerne være en større del af UNF arbejdet.

● FOE: Har fælles rekord med NV for længst tid i UNF Aarhus bestyrelsen på 5 år. Det har været

et stykke tid, men vil gerne være med til at overdrage viden til den næste generation af

bestyrelsen.

● NV: Havde ikke forventet at stille op, men vil gerne videregive foreningen til en bedre situation i

fremtiden. Dejligt med så mange bestyrelsesmedlemskandidater i år.

● EDNA: Syntes det er en fed forening, og vil gerne videreføre den.

● SIMO: Er lige blevet genvalgt i UNF Danmark. Vil bruge bestyrelsesmedlemskabet til at

undersøge hvad det vil sige at være lokalfrivillig, og at videreudvikle UNF Danmarks interaktion

med lokalforeningerne.

Først stemmes om antallet af bestyrelsesmedlemmer: Der er ingen, der stemmer for en 5-mands

bestyrelse.

Derved er alle opstillede valgt til bestyrelsen ved fredsvalg.



11. Valg af 1-2 bestyrelsessuppleanter
Som bestyrelsessuppleant står man klar til at blive inddraget i bestyrelsen.

Ifølge SIHA er PAA villig til at stille op som bestyrelsessuppleant, hvilket PAA havde formidlet til SIHA,

inden han forlod generalforsamlingen. SSM bekræfter dette.

Følgende medlemmer stiller op til bestyrelsesuppleanter: PAA.

PAA er valgt ved fredsvalg.

12. Valg af revisor & 13. Valg af revisorsuppleant
SIHA siger lidt om at være revisor: I år har revisorerne gennemgået det materiale de har modtaget fra

kassereren, hvilket er sket lige inden generalforsamling. Han anbefaler de fremtidige revisorer at opsøge

informationen fra kassereren i løbet af året, for at give mere tid til justeringer. SIHA lægger op til en

forventningsafstemning mellem revisorerne og kasserer, og at tage en del af revisionen løbende.

Revisorerne stemt ind under generalforsamlingen vil dække regnskabet 2023. SIHA og SSM vil fortsat

stå for at afslutte 2022 regnskabet.

Der er teknisk set en forskel mellem revisor og revisorsuppleant, men de laver historisk det samme.

SIHA stiller op som revisor. Han er valgt ved fredsvalg.

SSM stiller op som revisorsuppleant. Han er valgt ved fredsvalg.

14. Behandling af indkomne forslag
Der er ingen indkomne forslag.

15. Evt. / Ævl
Hvor alt kan diskuteres og intet vedtages.

GUN opfordrer den nye bestyrelse til at udarbejde vedtægtsændringsforslag for at afdække problemer

og uklarheder, der opstod ved denne generalforsamling. Måske endda allerede til den kommende

ekstraordinære generalforsamling i 2023.



SIHA: Sidste år blev der også kommenteret at pengekassen ikke var blevet talt op. ULV kommenterer at

den blev talt op i løbet af 2022, men at det efterhånden er lidt tid siden.

Tak til den afgående bestyrelse, referenten og dirigenten.

Generalforsamlingen er hævet 21:14.

Dirigentens godkendelse af ovenstående referat:

___________________________________________________________________________________

Steffen Strunge Mathiesen (SSM) Dato (DD-MM-YYY)

Steffen Strunge Mathiesen
2023-04-29


